
Poznámky k BLH2016, které bývaly na „základní straně“ výsledkové listiny. 
 
Od uspořádání 41. ročníku BLH už uběhla dostatečně dlouhá doba, aby pominuly unáhlené názory a bylo dost 
času ke zhodnocení závodu. 
     Poprvé jsou všechny moje informace o závodě zprostředkované a je to spíše odezva, postřehy a názory přímých 
účastníků. Za mne osud rozhodl přerušit nepřetržitou šňůru být v centru dění i na trati všech prvních 40 ročníků a 
dovolil mi sledovat průběh toho 41. jen z lůžka ON v Jičíně. Přesto si dovolím pár kritických připomínek. 
     Ten 41. Ročník byl úplně jiný. Bylo to současně „Mistrovství ČR veteránů“, jehož organizací jsme byli pověřeni. 
Dala se tedy očekávat ve veteránských kategoriích větší účast. Novinek ale bylo mnohem víc.  
     Časovým průběhem jsme se vrátili k prvnímu ročníku, tedy k dopolednímu programu. Důvodů pro tuto změnu, 
o kterých se mluvilo předem, bylo několik.  
1) umístit časově závod na dopoledne, kdy se koná většina podobných závodů, a závodníci jsou na tento čas zvyklí 
2) přivést větší počet závodníků na start ve všech kategoriích 
3) zajistit lepší podmínky, pokud se týká počasí, v 17 hodin bývá ještě velké teplo 
4) v neposlední řadě přilákat víc fandících diváků   
 
A jak to dopadlo? Jak se podařilo vysněné cíle v dopoledním programu naplnit? 
     Od prvního ročníku, který proběhl také dopoledne, uteklo už hodně vody. Už to ale není jen jedna či tři 
kategorie, které se dají zvládnout do oběda, je to akce na celý den. Dříve jsem používal termín „Sportovní 
odpoledne pro celou rodinu“.  
     V minulých ročnících se začínalo slavnostním zahájením, které vždy sledovalo velké množství diváků. Byla to 
taková slavnostní předehra. Ten letošní ročník byl rozdělen na závody dětských a žákovských kategorií a potom 
závody dospělých. V harmonogramu závodů nikde nebyl uveden termín slavnostního zahájení. Tradiční 
předcvičení aerobiku, bylo zařazeno těsně před zahájením MČR. V té době už ztrácí smysl. Účastníci těch mladších 
kategorií po odběhnutí odjeli na oběd a většinou se nevrátili. A dospělí závodníci už se připravují na vlastní závody 
a diváci tam v poledne nejsou. Kdy se předávala jubilejní trička jsem ani nezjistil. Ale ani vyhlašování vítězů a 
předávání cen ve všech kategoriích nebylo podle dostupných fotografií snad vůbec sledováno diváky. V množství 
sledujících a fandících diváků se tedy o zlepšení nedá mluvit. Oficielní fotograf žádný nebyl, a tak je k dispozici 
víceméně rodinná dokumentace.  
Celková účast v roce 2015 byla 320 závodníků. Celková účast v roce 2016 byla 301 závodníků. 
      Na BLH 2016 přijelo celkem 29 veteránů, kteří tu ještě nikdy nebyli a tedy přijeli jen kvůli MČR. Dále se 
zúčastnilo 39 dětí-předškoláků, kteří tu ještě nikdy nestartovali a dalších 41 nových závodníků z ostatních kategorií 
(žáci, dorost a pod). Ostatních 192 účastníků - závodníků už v Lužanech někdy dříve startovalo. Všechny kategorie 
mimo „Rodiče a děti“ a „Ženy“ měly slabší účast. Mužů včetně veteránů (MČR) startovalo v roce 2016 o 5 méně 
než v minulém ročníku a odečtu li těch 29 nových veteránů, pak je úbytek mužů dokonce 34. Odečteme li od 
celkového počtu 301 těchto 29 veteránů, kteří přijeli jen kvůli MČR, tak jsme na čísle 272, to je cca o 48 méně než 
v minulém roce. 
      Hromadné závody dospělých pak časově vyšly na dobu, kdy je sluníčko nejvýše a podmínky pro běhání jsou 
v průběhu dne nejhorší. V roce 2016 to bylo znásobeno rekordními teplotami, které žádný pořadatel neovlivní. 
Tomu odpovídalo i neúměrně velké vyčerpání závodníků při doběhu do cíle.     
      Už z propozic a programu se dalo čekat, že časový harmonogram závodů se nedá stihnout. Ke zpoždění pak i 
docházelo. Chybí  fotodokumentace z průběhu závodů a jeho zázemí. 
V reportáži J. Cagweho na Bezva běhu se objevila i poznámka, že někteří borci se nepodívali do propozic a dorazili 
do místa konání až odpoledne, protože obvyklý start závodu byl v minulých letech v podvečerních hodinách. 
  
Závěr:  Umístění celého závodu BLH na dopolední čas se tedy nepovedl, výhodné to snad bylo jenom 
pro pořadatele, ale kvůli těm se závod nepořádá. Závodu BLH by prospěl návrat k odpolednímu 
programu daleko víc, než setrvání na dopoledním čase. 
 
Zpracoval 23.1.2017              Dlouhodobý organizátor a závodník BLH Ladislav Mach 


